
 

 

 

Na 67. sněmu bylo zvoleno nové náčelnictvo. Od tohoto 
okamžiku máme nového degandawidu: Tarzana. Jeho úvodní 

projev je zachycen na této fotce. 

 

 

 

 

 

 

V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka Shawnee událo 
v měsíci březnu roku 2007. 

Vítěz měsíčního 
bodování 



Slovo šéfredaktora 
Jaro se rozběhlo plnou silou, všechno okolo kvete a vy již s napětím (aspoň doufám) 
očekáváte další číslo Březové kůry. Právě je tu pro vás. Možná se to zdá 
neuvěřitelné, ale již držíte v rukou 192. číslo. Myslím si, že je to úctyhodné číslo. 
Nevím kolik oddílů se může pyšnit tím, že jejich časopis má osmnáctiletou tradici 
a 192 čísel. Náš časopis je unikátní (minimálně v našem okresu) a byla by lež, 
kdybych tvrdil, že mojí zásluhou J. Hned z kraje musím poděkovat všem, kdo se 
podíleli na tomto čísle. Jmenovitě to jsou za náčelnictvo a Želvy Tarzan, Stopař, 
Waope, Mauglí, za rádce Drak, Netopýr a Helča, z mladších pravidelných 
přispěvatelů je to Béďa a za Koníky přišel příspěvek od Tomáše Šlampy, tatínka od 
Ká. 

Ale aby to nebyla jen chvála, musím některým lidem připomenout, že ne 
stále si plní svoje úkoly na sto procent. V první řadě jsem ani do tohoto čísla 
nedostal příspěvek od Medvědů, kteří měli napsat již do předchozího čísla zápis 
z Výpravy na konec Světa. Co poslali (nebo spíš neposlali…), se můžete přesvědčit. 
Další věc, která padá taky trochu na mou hlavu, je moje mailová adresa, na kterou 
mi posíláte příspěvky. Stalo se mi, že jsem některým z vás ve čtvrtek ráno (teda 
spíš ještě v noci) poslal mail, že jsem nedostal od vás příspěvky. Bohužel, příspěvky 
jsem měl, jen ne ve schránce, kterou používám; takže upozornění, doporučení nebo 
taky rada pro příště je, abyste mi posílali příspěvky na michkraus@gmail.com, ať 
máte jistotu, že vás nebudu zbytečně bombardovat výhružnými maily. 

Ale dost již bylo řečí, vraťme se k obsahu tohoto čísla. Jak již nastiňuje 
titulní strana, můžete si přečíst všechno důležité, co proběhlo v našem oddíle 
v březnu 2007. Mimo družinové činnosti, kterou vám předkládají rádcové ve svých 
družinových stránkách, proběhlo ještě mistrovství v uzlování, o kterém se můžete 
dočíst uvnitř časopisu. Nechybí samozřejmě „výsledkový servis“, takže si můžete 
přečíst, jak jste dopadli a kde je třeba se zlepšovat. Na konci března proběhl také 
turnaj ve florbale, jeho podrobný popis včetně výsledků jsme si taky nenechali pro 
sebe. Z tradičních věcí nemůže chybět březnové bodování včetně bodového menu.  
Samozřejmostí je stránka zábavy a dva články zabývající se „okolním“ světem. 
Jedním z nich je Drakův příspěvek s názvem Letem světem internetem, druhý je 
Béďův návod na výrobu vrbové píšťalky. Oba články doplnily Březovou kůru, za což 
jim děkuji. Další věc, která se objevila i v minulém čísle, je ohnivecká příloha 
Březové kůry. Zde byste měli najít zápis z 67. sněmu, tabulky orlích per a jistě ještě 
něco navíc. Poslední věc, která se vyskytne v tomto čísle je anketa týkající se 

časopisu. Zde budou moci vyjádřit 
svůj názor všichni, kdo budou chtít. 
A byl bych moc rád, aby těch názorů 
(a nejenom pochvalných J) bylo co 
nejvíc. Já z pozice šéfredaktora bych 
chtěl znát vaše názory na časopis, 
který pro vás připravuju a rád bych 
se dozvěděl, co se líbí a co ne. 

Na začátku této strany jsem 
psal, že se nám rozběhlo jaro. Stejně 
si ale neodpustím vzpomínku na 
letošní zimu, které jsme si nikdo moc 
neužil. Tak aspoň za pomocí fotek… 

TATEYOPAH 

 

mailto:michkraus@gmail.com


Slovo degandawidy 
Od 24. března má oddíl nové náčelnictvo. Novým degandawidou jsem nyní já, 
Zdeněk Mlčoch – Tarzan. Rád bych vám představil nové tři podnáčelníky. Jedním 
z nich je Stopař, který funkci degandawidy zastával v minulém volebním období. 
Dále mi pomáhají Mičkinikwa a Tateyopah. 

Dříve, než začnu psát o našem kmeni a životě v něm, představím svoji 
osobu, protože mě mnozí z vás znají jen od vidění. Jak už jsem napsal, mé jméno je 
Zdeněk Mlčoch, mám 19 let a dva sourozence. Moje starší sestra, Kristýna, studuje 
třetím rokem pedagogiku pro první stupeň a v Zářeze působí v oddíle Zlatá lilie pod 
lesním jménem Aponizi. Můj mladší bratr, Jan, studuje prvním rokem na místním 
gymnáziu a vede jednu z našich družin, Vlky. V případě, že někoho uslyšíte hovořit 
o  Netopýrovi, řeč je pravděpodobně o mém bratrovi. Já studuji informační 
management v Hradci Králové. Chápu, že většina lidí neví, co si pod tím má 
představit. Zkusím to trochu rozvést. Mnoho z nás na začátku studia mělo jen 
mlhavou představu o tom, co to je. Postupně jsme zjistili, že je to mezioborové 
studium s širokým spektrem uplatnění, proto je lepší říct, co se tam učíme. Učíme se 
třem proudům. V tom prvním je management a psychologie, případně předměty 
zabývající se asertivitou a komunikací. V druhém směru je ekonomie a všechno 
kolem obchodu a v třetím směru je programování. Možná trochu vyčerpávající 
charakteristika školy… Bydlím v Zářeze na Žerotínově, ale chystám se přesunout své 
bydliště do rodinného domku na Strejcové. Ten nyní zuřivě opravujeme, ale věřím, 
že čas, který tomu věnuji nijak neohrozí plynulost běhu oddílu. 

V oddíle nečekám po mém nástupu žádné výrazné změny. Pokusím se 
zlepšit komunikaci mezi jednotlivými složkami vedení, možná bude méně 
dobrovolných aktivit organizovaných vedením a do programu se vrátí víc „indiánů“. 
Pravděpodobně postřehnete i změnu v náboji akcí, do kterých se promítne to, co 
mám rád. Z uměleckých směrů je to například fantasy. Nemusíte se obávat 
nějakého masivního začleňování do programu, okolo mě je i mnoho jiných věcí, 
které si zaslouží pozornost a mohou dobře posloužit jako zdroj inspirace. Dále bych 
rád tlačil akce do přírody. 

Jak jsem již napsal, program nepostihnou žádné výrazné změny. Z velké 
části je to tím, že degandawida je mluvčí oddílové rady. To znamená, že svolává 
radu a řídí tok řeči. Rada potom rozhoduje o tom, co se bude dít. 

Nové náčelnictvo je celkem mladé a zatím 
jsme stihli vyřešit jen technické věci k akcím na 
následující měsíc. Proto, budu-li teď mluvit o cílech, 
budou to cíle moje, nikoliv však cíle oddílu 
reprezentovaného radou. Tyto cíle si teprve budeme 
muset stanovit. Já vidím naši sílu v počtu lidí, kteří 
nám nabídli svoji pomoc. Myslím, že máme i dosti 
potencionálních rádců. Proto bych rád rozšířil naše 
řady a zvýšil počet družin. Tomu musí předcházet 
několik jednání, z nichž mám většinu ještě před 
sebou. Proto nemohu říci nic určitějšího. 

Pokusím se vybudovat v oddíle místo klidu 
a  míru, kde se kluci cítí dobře a kde mohou najít své 
přátele. 

Tarzan 



Mistr uzlař 
9. 3. 2007 

Tato tradiční akce proběhla po několika letech opět zařazená do kalendária 
proběhla jednoho pátečního podvečera v tělocvičně PASu. Sraz byl na zastávce 
u  motelu a nutno říct, že někteří si s přesným příchodem hlavu nelámou, tohle je 
potřeba trochu zlepšit. Mimo většinu bojovníků (účast byla nakonec docela dobrá) se 

k nám přidala i Evíička 
z Koníků. Na PASu jsme se 
tedy převlékli do 
sportovního a hned začali 
uzlovat. Po bleskovém 
tréninku a poradě 
náčelnictva přišlo uzlování 
na čas. Nejdřív proběhlo 
vázání jednotlivců 
v jednotlivých uzlech. Vázalo 
se ve třech kategoriích (do 
11 let, 12 – 14 let a nad 15 

let), každý měl dva pokusy a šlo to jako na drátkách. Poté jsme pokračovali vázáním 
regaty jednotlivců a na konec přišel mezirodový boj ve vázání regaty. Jeho výsledky 
byly nakonec hodně překvapivé, protože všem vypálili rybník nejmladší bojovníci 
z rodu Vlků. U Medvědů je potřeba vázání uzlů ještě trochu trénovat, protože tam se 
nepovedly uvázat hned dva uzly a  tak z toho bylo jen D (tedy diskvalifikace). 
Favorizovaná Káňata tak byla druhá. Regata tedy ukázala, 
že věk vůbec nemusí rozhodovat. 

Po uzlování následovala honička Na Čerta, při 
které jsme se trochu rozhýbali a pak proběhlo povídání 
o  akcích v následujícím období, mimo jiné i představení 
dobrovolných aktivit na měsíc březen a duben. Závěr celé 
této akce vyplnil florbalový miniturnaj. V jeho průběhu 
Tarzan ohodnotil deníky, za což jste dostali bodíky do 
březnového bodování, a nováček Medvědů Erik se pokusil 
o  složení nováčkovské zkoušky. Bohužel nebyl úspěšný, 
ale šlo naštěsí pouze o první pokus, takže Erik má pořád 
ještě možnost nápravy. 

Ve florbale byla tuším nejúspěšnějším týmem 
parta kolem Netopýra, ale pak už se blížil závěr celé akce, 

která vyvrcholila vyhlášením 
bodování a vydáním dalšího čísla 
Březové kůry a samozřejmě také 
vyhlášením výsledků Mistra uzlaře. 
Nejúspěšnější uzlaři byli Netopýr, 
Béďa (oba zvítězili v šesti 
individuálních soutěžích), Mustang a 
Lišák. Kompletní výsledky regaty 
najdete zde v BK. Úspěšní uzlaři byli 
také samozřejmě náležitě ohodnoceni 
v bodování. 

 

 
Stopař 

Před startem mezirodové regaty 

Rajče, Komanč a  Kája 
hájí barvy svého rodu 

Závěrečný florbal 



Výsledková listina Mistra uzlaře 2007 
AMBULANČNÍ  ŠKOTOVÝ 

 Kategorie A     Kategorie A   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Lišák 4,90 4,55  1 Lišák 5,46 4,91 

2 Erik 5,10 4,90  2 Mustang 5,19 5,81 
3 Ká D 4,90  3 Ká 8,92 5,91 

4 Mustang 5,54 5,71  4 Evík 6,87 8,39 

5 Šídlo 7,00 6,61  5 Erik 13,05 7,14 

6 Evík 6,62 6,92  6 Šídlo 7,29 12,68 

7 Komanč 6,98 6,64  7 Blanka 8,32 8,60 

8 Blanka 6,77 7,45  8 Komanč 9,66 8,91 

9 Honza 10,20 8,10  9 Rajče 10,80 9,66 

10 Rajče D D  10 Honza 10,91 10,18 

 Kategorie B     Kategorie B   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Kája 7,11 4,10  1 Béďa 6,08 4,62 

2 Béďa 6,09 4,39  2 Vláďa 7,24 7,13 
3 Grizzly 8,17 4,99  3 Grizzly 8,73 7,54 

4 Vláďa 6,40 9,36  4 Kája 19,19 11,87 

 Kategorie C     Kategorie C   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Netopýr 4,36 3,89  1 Drak 4,53 5,48 

2 Helča 5,98 5,01  2 Netopýr 6,08 4,60 

3 Drak 6,34 5,38  3 Helča 6,18 5,96 

         
REGATA 

 Kategorie A     Kategorie B   

  Jméno Čas 1      Jméno Čas 1   
1 Lišák 35,31    1 Béďa 32,64   

2 Mustang 39,46    2 Kája 57,49   

3 Ká 42,59    3 Vláďa D   

4 Evík 47,88    4 Grizzly D   

5 Erik 80,25        

6 Komanč 89,10     Kategorie C   

7 Šídlo 123,90      Jméno Čas 1   

8 Rajče D    1 Netopýr 21,60   

9 Honza D    2 Drak 26,64   

10 Blanka D    3 Helča 30,00   

         
RODOVÁ REGATA:      

         
 1. Vlci        
 2. Káňata        
 3. Medvědi        

 

 



RYBÁŘSKÁ SPOJKA  DRAČÍ UZEL 
 Kategorie A     Kategorie A   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Mustang 9,84 8,76  1 Lišák 4,80 6,25 

2 Ká 9,64 10,62  2 Mustang 6,55 5,56 

3 Evík 10,20 9,98  3 Ká 5,91 5,58 
4 Erik 16,87 16,18  4 Erik 5,84 5,65 

5 Komanč D 16,53  5 Blanka D 6,22 

6 Rajče D 19,13  6 Evík 8,16 6,86 

7 Blanka D 19,24  7 Šídlo 7,23 8,53 

8 Šídlo 19,95 21,94  8 Honza 8,86 D 

9 Honza 24,36 23,73  9 Rajče D 12,99 

10 Lišák D D  10 Komanč D D 

 Kategorie B     Kategorie B   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Béďa 7,64 7,88  1 Béďa 4,29 4,09 

2 Kája 13,88 9,55  2 Kája 7,15 5,40 

3 Grizzly 10,78 12,09  3 Vláďa 6,55 6,50 
4 Vláďa D 14,65  4 Grizzly 8,09 8,20 

 Kategorie C     Kategorie C   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Netopýr 6,83 5,32  1 Netopýr 3,81 4,19 

2 Helča 8,20 8,46  2 Helča 4,82 4,17 

3 Drak 10,13 12,96  3 Drak 5,56 4,27 

ZKRACOVAČKA  LODNÍ 
 Kategorie A     Kategorie A   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Ká 4,03 4,43  1 Komanč 3,67 3,84 

2 Erik 6,34 4,91  2 Ká 9,74 3,99 

3 Mustang 5,31 9,11  3 Blanka 4,30 4,33 
4 Blanka 6,01 5,44  4 Mustang 4,33 4,47 

5 Evík 5,89 D  5 Lišák 5,10 4,50 

6 Komanč 7,79 6,47  6 Erik 6,91 4,68 

7 Lišák 6,54 7,06  7 Šídlo D 4,76 

8 Šídlo 8,74 D  8 Evík 4,85 5,42 

9 Honza 9,94 14,48  9 Honza 6,15 7,52 

10 Rajče 10,17 11,53  10 Rajče D 7,69 

 Kategorie B     Kategorie B   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Béďa 4,32 4,45  1 Béďa 3,62 3,32 

2 Kája 5,45 7,20  2 Kája D 3,60 

3 Vláďa 6,67 8,50  3 Grizzly 4,39 3,66 
4 Grizzly 10,55 7,21  4 Vláďa 5,93 4,06 

 Kategorie C     Kategorie C   

  Jméno Čas 1 Čas 2    Jméno Čas 1 Čas 2 

1 Netopýr 4,50 3,96  1 Netopýr 3,41 2,81 

2 Drak 4,43 4,15  2 Drak 5,63 3,90 

3 Helča 6,10 5,15  3 Helča D 4,13 
Na základě dat Stopaře sestavil TATEYOPAH 



Šavanský florbalový turnaj 
konaný dne 31.3.2007 

na Základní škole Dětský domov Zábřeh 

V sobotu se uskutečnil již druhý ročník Šavanského florbalového turnaje. Jedná se 
o druhý ročník, avšak turnaj se konal už potřetí, poprvé jako nultý ročník, startovní 
a zkušební miniturnaj. Letos jsme už ale měli s pořádáním podobné akce zkušenosti 
a tak jsme se rozhodli uspořádat jej na nové škole, kde jsme ještě nehráli. Pan 
ředitel nám vyšel vstříc a umožnil našemu oddílu uspořádat turnaj v prostorách jeho 
školy, za což mu patří dík.   

Turnaje se již tradičně účastnili kluci ze Skaličky pod vedením Ropáka, dále 
podruhé Medvědi ze Zlína pod vedením Jirky a poprvé jsme přivítali oddíl Delaware 
Bludov vedený naším (starým) známým Tonym. 

Celkem se do turnaje přihlásilo 10 týmů z těchto čtyř oddílů. Byly dvě 
věkové kategorie – do 13ti a od 14ti let. V kategorii starších bojovalo o umístění 
6 týmů, v kategorii mladších 4 týmy. Ve škole jsme se sešli po deváté hodině. Do 
deseti byla prezence týmů a příprava samotného turnaje. Jako doprovodný program 
si připravil podnáčelník MIČKINIKWA ukázky korálkování. Každý měl možnost si 
něco vykorálkovat 
nebo si to aspoň 
zkusit. Nechyběla 
ani občerstvovací 
stanice.  

Samotný 
turnaj začal v 10 
hodin prvním 
zápasem 
z kategorie starších 
mezi Medvědy Zlín 
a Komati Bludov. 
Turnaj se hrál již 
tradičně systémem 
základní skupiny 
zápasy každý 
s každým. Dle 
bodového zisku 
poté následovala 
finálová část (boj 
o udržení ve skupině, boj o bronz, finálový boj o zlato). 

Favorizovaní Medvědi Zlín (vítězové loňského ročníku) neponechávali nic 
náhodě a od počátku procházeli jednotlivými zápasy bez zaváhání. Borci jako Apsi, 
Hany a Jirka vedli svůj tým za dalším vítězstvím. Postupně se v základní skupině 
starší kategorie začaly rýsovat adepti na postup do finále. Byly to Medvědi Zlín kteří 
neztratili ani bod a náš tým Šavani.  

V kategorii mladší se postupně také ukázalo kdo je favoritem – nejvíc bodů 
získali Orli Skalička stejně jako šavanský Černý rytíř. Vzájemný zápas obou týmů 
dopadl nerozhodně a tak jsme byli před finálovými zápasy napjatí. 

 

Komanč, Rajče, Kutil a Ká loví míček ze své branky. To se 
jim na turnaji stalo mnohokrát. 



Takto vypadala po základní části tabulka kategorie starších: 
 
SHAWNEE 
31.3.2007 

MEDVĚDI 
ZLÍN 

URNA  
BLUDOV 

KOMATI  
BLUDOV 

ŠAVANI 
„A“ 

ŠAVANI 
BIZON SKALÁK  SKÓRE BODY POŘADÍ 

MEDVĚDI 
ZLÍN --- 6:1 8:1 2:1 4:1 3:0  23:4 15 1 
URNA  
BLUDOV 1:6 --- 1:1 0:6 1:4 1:3  4:20 1 6 
KOMATI 
BLUDOV 1:8 1:1 --- 2:9 2:1 0:0  6:19 5 4 
ŠAVANI A 1:2 6:0 9:2 --- 8:1 3:1  27:6 12 2 
BIZON 1:4 4:1 1:2 1:8 --- 0:2  7:17 3 5 
SKALÁK 0:3 3:1 0:0 1:3 2:0 ---  6:7 7 3 
  
Do boje o bronz tak postoupil Skalák Skalička a Komati Bludov. O předposlední 
místo se utkali Šavani Bizon a Urna Bludov. Do finále tak šli Šavani A a Medvědi 
Zlín. 
 
Tabulka skupiny mladších vypadala takto: 
 
 DELAWARE 

BLUDOV 
ČERNÝ 
RYTÍŘ 

ORLI 
SKALIČKA 

MARNÁ 
NADĚJE 

 SKÓRE BODY POŘADÍ 

DELAWARE 
BLUDOV --- 5:8 1:3 6:2  12:13 3 3 
ČERNÝ RYTÍŘ 8:5 --- 3:3 13:0  24:8 7 1 
ORLI SKALIČKA 3:1 3:3 --- 5:1  11:5 7 2 
MARNÁ NADĚJE 2:6 0:13 1:5 ---  3:24 0 4 
 

Do finále mladších šly týmy šavanský Černý rytíř a Orli Skalička.  

Před samotnou finálovou částí byla oddychová část vyplněná individuální 
soutěží obratnost, tj. klasické nájezdy na brankaře. Vítězem se stal Martin z oddílu 
Delaware.  

Poté už následovala finálová část turnaje. Nejprve se odehrál zápas 
o předposlední místo kategorie starších mezi šavanským Bizonem a Urnou Bludov. 
Zápas rozhodl zlatým gólem v prodloužení Tony a tak Urna obsadila konečné páté 
místo. Radost borců Delaware byla veliká J. Naši borci Mlčím, TATEYOPAH a 
Netopýr s Kutilem v brance odvedli solidní výkon a ostudu rozhodně neudělali. 

Pak se odehrály boje v mladší kategorii. O medaile se hrálo systémem 
dvojzápas, kde nerozhodovalo skóre, ale pouze body. Delaware Bludov celkem jasně 
přehrálo naši šavanskou Marnou naději. Tým složený z nejmladších borců Ká, Topa, 
Rajčete, Komanče a Kutila bojoval statečně. Přesto byl věkový rozdíl znát. Za rok to 
určitě vyjde, kluci, jen vytrvejte na své šavanské stezce! 

Ve finále kategorie mladších jsme taky měli zastoupení – tým Černý rytíř 
složený z Vládi, Káji, Lišáka a Bédi měl ty nejvyšší ambice. Bohužel tým Orlů 
Skalička měl jiný názor a naše borce těsně porazil. Druhé místo je ale v těžké 
konkurenci pěkný výsledek!  

Následoval zápas o třetí místo v kategorii starších. Borci ze Skaláku se 
střetli k Komati Bludov. Hektický dvojzápas plný dramatických situací byl chudý na 
góly, avšak nakonec tým Skaličky vedený nezdolným Ropákem musel kapitulovat 
před uměním borců z Bludova. 



Finále kategorie starších bylo prestižní záležitostí, tedy pro nás určitě. 
Myslím že ani Medvědi Zlín nechtěli dát svoji kůži lacino. Náš tým Šavani A ve 
složení Tarzan, MIČKINIKWA, Stopař a WAOPE se poučil z porážky ve skupině. 
Pečlivě jsme dodržovali domluvenou taktiku a díky skvělé obranné práci 
MIČKINIKWY a tomu, že se zbytku týmu podařilo vstřelit v každém finálovém 
zápase dva góly, jsme oba zápasy vyhráli 2:0 a po zásluze tak obsadili v turnaji 
první místo! Naše radost byla veliká, zejména ve světle vzpomínky na loňský 
propadák.  

Následovalo vyhlášení výsledků, předání cen (vyrobených borci ze Skaličky) 
a diplomů. Udělena 
byla také cena Fair 
play Martinovi 
z oddílu Delaware, 
který sám v boji 
o bronz přiznal, že gól 
docílil nepovoleným 
způsobem. 

Nakonec 
jsme na turnaji 
obsadili druhé místo 
v mladší kategorii 
a první místo 
v kategorii starších. 
Oproti loňsku je to 
veliký úspěch. 
Tentokrát jsme prostě 

víc chtěli, soupeře 
nepodceňovali a hlavně 
trénovali! Borci jako Vláďa, 
Kája, Tarzan, Netopýr udělali 
na trénincích veliký pokrok a 
byli svým týmům velikou 
oporou. 

Sympatické je, že 
každý oddíl si odvezl aspoň 
jednu trofej – Delaware 
obsadili  v obou kategoriích 
třetí místo, kluci ze Zlína byli 
druzí ve starší kategorii a 
Skalička zvítězila v kategorii 
mladších. 

 

Troufnu si tvrdit, že se turnaj vydařil a za rok zase! 

P.S. Děkujeme za podporu fandících z řad rodičů! 

Zapsal: WAOPE 

Nahoře Tarzan a MIČKNIKWA při zápase. Dole 
TATEYOPAH v souboji s borcem ze Skaláku. 



Káňata 
Na družinovkách se snažíme připravovat na svojsíkův závod 
a myslím, že se nám s tím docela daří, až na pár 

výjimek, kteří se nedokáží ani naučit 
morseovou abecedu, že TOME? Dále k nám 

přišel jeden nováček, kterej se jmenuje 
Martin a kupodivu chodí do stejné třídy, jako 
polovina družiny J. Na poslední družinovce 
před velikonocemi jsme byli spolu s družinou 
vlků venku a myslím, že toto spojení dvou 
družin se podvedlo. Něco jsme si zahráli a 

nakonec si sehnali proutí na pomlásky.  

Doufám, že naší členové káňat 
donesou něco na nástěnku, TAKŽE NA TO 
NEZAPOMENTE!! Naše nástěnka je 

v rozpadajícím se stavu, tak doufám, že snad bude lepší. 

Na sněmu, který byl za Zábřehem jsme se sešli v hojném počtu, ale mohli 
by přijít i ostatní, ale myslím, že byli všichni omluveni. Náš oběd se vydařil a kdo ho 
neochutnal, tak ho lituji, protože tak dobrej oběd nikdo neměl J (i když jsme byli až 
druzí). Bohužel se mě moc nechtělo psát tak tento zápis je velice malý, ale v příštím 
čísle se polepším. 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 
 

Seskupil „Béďa“ 



 

 

Družinová stránka Koníků 
V březnu žila družina Koníků opět plným životem. Na konci února se 
„znovuobjevil“ Milan, který se aktivně zúčastňoval schůzek i v 
březnu, znovu se dařilo párkrát procvičit první 3 body desatera, 
Koníci se naučili v březnu dalších několik znaků Morseovky a posbírali 
několik podpisů do „Stezky“. 

Kromě toho se zapojili i do drobných jarních úklidových prací 
na klubovně – Orel, Mirda, Evík, Váša, Luky a host Ká na schůzce po 
jarních prázdninách pomáhali s rovnáním briket a trochu uklidili 
kůlnu, přístřešek a dílnu. 

Také musím připomenout, 
že i na březnovém šavanském 
Mistru uzlaři měli Koníci svoje 
zastoupení, které nezklamalo – Evik 
vybojovala 3. místo v nejmladší 
kategorii „A“ ve vázání poměrně 
náročné rybářské spojky (což jsou – 
jak víme - naše oblíbená „autíčka“)! 

A teď to nejdůležitější: 
Koníci se už od ledna zapojili do 

„koníkovského“ bodování. Bodujeme u nich docházku (za každou 
účast na družinovce 1 bod), věci (za každou věc jeden bod – tužka, 
deník, KPZ), oddílové triko (1 bod). A k vzornému Koníkovi jsme se 
ani v březnu zatím nedostali. 

Na další stránce uvádím bodíky Koníků za jednotlivé měsíce 
leden a únor a také celkový součet za leden až únor 2007. Jak je kdo 
na tom, vidíte sami. Přesto si myslím, že není důležité, kolik kdo má 
v tuto chvíli bodů, ale spíš to, jak členové družiny postupují a jak se 
pomaličku měsíc od měsíce zlepšují. Příkladně Milan nebo Petr, kteří 
neměli za kroj v měsíci lednu ani jeden 
bod, už od února (Petr od března) nosí 
pravidelně triko na schůzky. Také 
Mirda, Evik, Orel, Javor nosili 
pravidelně deník a tužku, ale od února 
už mají i svoji KPZ. Zrovna tak Milan, 
Váša, Petr, Luky a David už mají 
všechny věci včetně deníku a KPZ-tky. 

V příštím čísle přineseme 
tabulku bodování Koníků za březen 
a také celkovou tabulku za leden - březen 2007. 

 

 

 

 



 

 

Docházka - únor 2007 Věci - únor 2007 Triko a kroj - únor 2007

Pořadí Pořadí Pořadí
1  -  3 Evik ( 4  bod y ) 1 David ( 9  bo dů ) 1 Evik ( 4  bod y )
1  -  3 Petr ( 4  bod y ) 2 Evik ( 8  bo dů ) 2  -  3 Javor ( 3  bod y )
1  -  3 David ( 4  bod y ) 3 Javor ( 7  bo dů ) 2  -  3 Váša ( 3  bod y )
4  -  7 Mirda ( 3  bod y ) 4  -  5 Orel ( 6  bo dů ) 4  -  6 Mirda ( 2  bod y )
4  -  7 Orel ( 3  bod y ) 4  -  5 Petr ( 6  bo dů ) 4  -  6 Orel ( 2  bod y )
4  -  7 Javor ( 3  bod y ) 6 Luk ( 5  bo dů ) 4  -  6 Luk ( 2  bod y )
4  -  7 Váša ( 3  bod y ) 7  -  8 Mirda ( 3  bo dy ) 7 Milan ( 1  bod  )
8 Luk ( 2  bod y ) 7  -  8 Váša ( 3  bo dy ) 8  -  9 Petr ( 0  bodů )
9 Milan ( 1  bodů ) 9 Milan ( 0  bo dů ) 8  -  9 David ( 0  bodů )

Docházka - leden 2007 Věci - leden 2007 Triko a kroj - leden 2007

Pořadí Pořadí Pořadí
1  -  2 Mirda ( 4  bod y ) 1  -  4 Mirda ( 2  bo dy ) 1 Javor ( 4  bod y )
1  -  2 Javor ( 4  bod y ) 1  -  4 Evik ( 2  bo dy ) 2  -  3 Mirda ( 3  bod y )
3  -  5 Evik ( 3  bod y ) 1  -  4 Orel ( 2  bo dy ) 2  -  3 Evik ( 3  bod y )
3  -  5 Petr ( 3  bod y ) 1  -  4 Javor ( 2  bo dy ) 4 Orel ( 2  bod y )
3  -  5 David ( 3  bod y ) 5 Milan ( 1  bo d ) 5  -  6 Váša ( 1  bod  )
6  -  8 Milan ( 2  bod y ) 6  -  9 Váša ( 0  bo dů ) 5  -  6 Luk ( 1  bod  )
6  -  8 Orel ( 2  bod y ) 6  -  9 Luk ( 0  bo dů ) 7  -  9 Milan ( 0  bodů )
6  -  8 Váša ( 2  bod y ) 6  -  9 Petr ( 0  bo dů ) 7  -  9 Petr ( 0  bodů )
9 Luk ( 1  bod  ) 6  -  9 David ( 0  bo dů ) 7  -  9 David ( 0  bodů )

Pořadí Pořadí Pořadí
1  -  5 Mirda ( 7 bodů ) 1 Evik ( 10  bodů ) 1 -  2 Evik ( 7  bodů )
1  -  5 Evik ( 7 bodů ) 2  -  3 Javor ( 9  bodů ) 1  -  2 Javor ( 7  bodů )
1  -  5 Javor ( 7 bodů ) 2  -  3 David ( 9  bodů ) 3 Mirda ( 5  bodů )
1  -  5 Petr ( 7 bodů ) 4 Orel ( 8  bodů ) 4  -  5 Orel ( 4  body )
1  -  5 David ( 7 bodů ) 5 Petr ( 6  bodů ) 4  -  5 Váša ( 4  body )
6  -  7 Orel ( 5 bodů ) 6  -  7 Mirda ( 5  bodů ) 6 Luk ( 3  body )
6  -  7 Váša ( 5 bodů ) 6  -  7 Luk ( 5  bodů ) 7 Milan ( 1  bod )
8  -  9 Milan ( 3 body ) 8 Váša ( 3  body ) 8  -  9 Petr ( 0  bodů )
8  -  9 Luk ( 3 body ) 9 Milan ( 1  bod ) 8  -  9 David ( 0  bodů )

Docházka - ROK 2006 / 2007 
(leden - únor)

Věci - ROK 2006 / 2007 (leden - 
únor)

Triko a kroj - ROK 2006 / 2007 
(leden - únor)



MEDVĚDI 
Tak jsme zdárně přežili i tento měsíc - březen.  Co je u nás nového, co děláme?  

Náš milý Kutil "emigroval" do Vlků, Erik se znovu pokusí o splnění 
nováčkovské zkoušky, a já pevně doufám a věřím, že teď už to zvládne levou zadní. 
Co děláme na schůzkách ? No, sem tam soutěžíme, hrajeme hry, něco si vtloukáme 
do hlavy (např.: kytky, Svojsíka, jak se zachovat v různých případech a taky 
nechybí klasika jako čutaná, vybiška, nebo přeskakování lana.) Naposledy jsme se 
přenesli do soutěže Riskuj, kde nás čekali otázky typu: co napsal E. T. Seton, co 
znamená velké, červené M v kroužku na mapě, jak uvaříš na výpravě nůdle aj., 
přičemž mám takový pocit, že nejvšší částku si odnesl Šídlo, ale byli tam i nějací 
bankrotáři. 

Jak taky všichni dobře víte, v březnu se konal sněm a volba nového 
náčelnictva, do jehož čela nastoupil na místo našeho "starého" degandawidy Stopaře 
(Stopaři, nebeč:)), degandawida nový, čili Tarzan (tož hodně štěstí a hlavně 
trpělivosti:-) ).  

Na tomto sněmu se nám podařilo získat vítězství v klání rodů (že by 
karbenátky?) Tímto bych chtěla pochválit všechny kluky a holky, kteří se akce 
aktivně zůčastnili a dokázali, že něco umí a něco v nich je. Taky si skoro všichni 
splnili nějaké to OP a Blanka dokonce 10 OP! Jen tak dál! Jenom je škoda, že někteří 
kluci chyběli, páč přišli rozhodně o hodně. (Když už nic, tak minimálně přišli 
o baštu.) 

Toť všechno.... 

...Helča 

Výprava na konec Světa 9. – 11.2. 2007 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příjemné počtení Vám přejí Medvědi. 



Stránka Vlků 
Skončil měsíc březen, který je 
snad pro naši družinu 
zlomový. Po odchodu Rysa 
a Býčka se znovu zvýšil náš 
počet. Na konci měsíce k nám 
přešel Kutil z Medvědů a na 
úplném konci se tam přišel 
podívat i nějaký nováček, 
kterého přivedl Mustang. Dále 
jsme měli (spíš neměli) jednu 
družinovou, která byla 
zrušena, protože jsem se 
nemohl účastnit a náhrada 
nedorozuměním nemohl přijít. 
Tímto se všem, kterým jsem 
způsobil problémy, omlouvám. 
Dále bych chtěl upozornit na 
nové stránky družin Vlků 
a Káňat (můžete se na ně 
podívat na http://www.skauting.cz/shawnee/web/vlci, popř. 
http://www.skauting.cz/shawnee/web/kanata. Medvědi zatím stránky nemají, ale co 
není může být. Pokud by jste se nemohli na ty stránky dostat přes stránky oddílu 
http://www.skauting.cz/shawnee, kde stačí kliknou na vlka, nebo káně na hlavní 
straně. Poslední družinovku jsme měli spolu s Káňaty a vyrazili jsme ven, na 
proutky, abychom si mohli uplést pomlázky a řekli jsme si něco o Velikonocích.   

Z akcí měsíce jsou to: Za prvé to je Mistr uzlař, kterého jsme se účastnili 
v celkem hojném počtu, ale ani 
tak jsme nezískali mnoho cen. 
Dále to byl florballový trénink 
a Poselství černého rytíře, 
kterých jsem se neúčastnil, tak 
o nich nemůžu psát. Dále to byla 
akce 67. Sněm kmene, což byla 
jedna z nejdůležitějších akcí 
měsíce a víc se o ní dovíte 
v jiných článcích. Na konec to 
byla kožedělná dílna a několik 
florballů a celé to bylo završeno 
Florball cupem.  

Netopýr 

http://www.skauting.cz/shawnee/web/vlci
http://www.skauting.cz/shawnee/web/kanata
http://www.skauting.cz/shawnee


Javorová nažka – Březen 2007 

Kroj Dobr. Hodn. 
Přezdívka Družina Rodovky 

věci 
Docházka Akce 

aktiv. rádců 
Body Pořadí 

Béďa Káňata 30 30 100% - 15 50 119 25 269 1 

Netopýr Vlci 30 30 100% - 15 50 91 28 244 2 

Ká Vlci 30 30 100% - 15 50 55 24 204 3 

Helča Medvědi 30 28 100% - 15 43 42 28 186 4 

Komanč Medvědi 30 24 100% - 15 49 42 11 171 5 

Mustang Vlci 30 29 100% - 15 44 33 17 168 6 

Lišák Káňata 20 18 80% 47 49 25 159 7 

Vláďa Káňata 30 30 80% 23 54 20 157 8 

Drak Káňata 10 10 60% 50 41 28 139 9 

Šídlo Medvědi 30 20 100% - 15 49 15 10 139 9 

Erik Medvědi 20 15 80% 48 44 10 137 11 

Blanka Medvědi 30 27 100% - 15 48 21 10 136 12 

Honza Vlci 30 14 80% 24 43 21 132 13 

Kája Káňata 20 15 80% 43 34 15 127 14 

Grizzly Káňata 10 9 40% 24 49 20 112 15 

Rajče Vlci 20 14 60% 24 19 21 98 16 

Tomáš Káňata 30 19 60% 0 8 20 77 17 

Top Vlci 10 9 20% 0 39 17 75 18 

Ret Medvědi 20 17 40% 0 10 15 62 19 

Dušan Medvědi 20 14 40% 0 10 13 57 20 

Šmodrch Káňata 20 12 40% 0 8 15 55 21 

Kutil Medvědi 10 10 20% 0 10 8 38 22 

 

Javorový list: 

1. Vlci  154 b. 

2. Káňata 137 b. 

3. Medvědi 116 b. 

Mauglí 



Průběžný stav javorové nažky 2006/2007 

stav po březnu 2007 

    

Pořadí Přezdívka Rod Body 
1 Netopýr Vlci 1465 

2 Béďa Káňata 1403 

3 Lišák Káňata 1192 

4 Drak Káňata 1177 

5 Ká Vlci 1113 

6 Grizzly Káňata 1068 

7 Helča Medvědi 1062 

8 Komanč Medvědi 902 

9 Kája Káňata 891 

10 Vláďa Káňata 871 

11 Šmodrch Káňata 729 

12 Šídlo Medvědi 717 

13 Honza Vlci 692 

14 Top Vlci 684 

15 Ret Medvědi 655 

16 Blanka Medvědi 632 

17 Tomáš Káňata 618 

18 Dušan Medvědi 598 

19 Erik Medvědi 555 

19 Býček Vlci 532 

21 Rajče Vlci 527 

22 Mustang Vlci 500 

23 Kutil Medvědi 263 

24 Rys - 177 

    
Boj o první místo ještě určitě není rozhodnutý a i dál je pořadí 
celkem namačkané. Tak tedy uvidíme, kdo získá Fiskrsku, nůž, slevy 
na tábor, plakáty a další ceny. 

 
 
 
 

Na základě Mauglího dat sečetl Stopař 



Bodové menu na duben 
1. V dubnu si trošku zkulturníme naši klubovnu 

během takové menší brigády a jarního úklidu. Kdo 
dorazí a přiloží ruku ke společnému dílu obdrží 22 
bodů! 

2. I v dubnu jsou nějaká zajímavá data, o která by se 
skaut měl zajímat. Jelikož jde o první opravdu jarní 
měsíc a všechno kolem se začíná probouzet, je 
právě v dubnu slaven Den Země. Vaším úkolem je 
zjistit, o který den jde (kolikátého se Den Zemš slaví), ve kterém roce 
se poprvé v tomto datu slavil (zdroje se trochu rozcházejí, takže 
tolerance 3 roky) a ve kterém městě se poprvé slavil. 

Tento úkol má ukázat, jak jste schopni 
hledat informace, protože najít toto na 
internetu je úplná bleskovka. Vy menší 
můžete poprosit rodiče nebo starší 
sourozence o pomoc. A pokud někdo 
chce podpořit svůj rod, může na 
rodovce přednést kratičký „referát“, 
aby si za tento jednoduchý úkol připsali 
všichni členové rodu. Každopádně 
každý, kdo mi oznámí datum Dne Země 
a rok a místo jeho prvních oslav 
dostane 12 bodů!  

3. Teď  ryze rodový úkol, za který získá 
body pouze člen patřící do rodu, kde úkol splnili téměř všichni z rodu 
(máte povolenu řekněme jednu výjimku – tedy jeden člen rodu splnit 
nemusí). Jde pouze o to zanechat během 
měsíce dubna vzkaz na oddílových 
stránkách – stačí pouhý jeden. Vzhledem 
k tomu, že ne každý čte poctivě BK, bude 
nejspíš potřeba na to upozornit na 
schůzkách své spolubojovníky. Taky věřím, 
že budou všichni hrát fér a nikdo za nikoho 
nepodepíše vzkaz! Za splnění bude 10 
bodů pro každého člena rodu. 

4. Rádcové opět mají k dispozici 20 bodů na člena za stejných podmínek 
jako v předchozích měsících. Tentokrát ale rádcové smějí nahlásit na 
konci dubna Mauglímu pouze ty body, o kterých informovali své členy 
a také jim řekli, za co jsou právě takto bodově ohodnoceni. To tedy 
znamená, že rádce nesmí rozdělit body jen tak pět minut před 
uzávěrkou bodování, ale musí na schůzce každému jasně říct kolik a za 
co body dostává (např. po nějaké dovednostní nebo výkonnostní 
soutěži, za včasnou docházku apod.). Pokud na to na schůzce 
zapomenete, o body přijdete. 

___________________________________________________________________ 

Uzávěrka Javorové nažky za měsíc duben je už ve středu 25. dubna!!! 

Stopař 
 

Vlajka Země vytvořená u 
příležitosti vzniku Dne Země 



Body v březnu 
Tak a teď ještě k minulému bodovému menu. Těmi nešťastnými událostmi 

pro náš národ bylo obsazení Čech a Moravy fašisty 15. 3. 1939 a pak tzv. vítězný 
únor kolem 25. února 1948. Co se tehdy přesně událo se dozvíte až příště, protože 
o zisk bodů z tohoto úkolu projevil ještě zájem Béďa, takže tímto dostává příležitost. 

Hodnocení vývěsek v klubovně dopadlo takto: 

  

Vlci 

 

Medvědi 

 

 

Káňata 

pěkná, uspořádaná, 
přehledná, doufám, že 
všechno nedělá sám 
Netopýr;) 

aktuální, barevná, pěkná, 
ale chybí docházka členů!!! 

Rozházená, skoro odfláklá, 
ale je vidět, že se podílí víc 
lidí. Na to, že jde 
o nejstarší rod, nic moc. 

14 bodů pro každého 10 bodů pro každého 8 bodů pro každého 

Dalším bodem bodového menu byly dobrovolné aktivity. Na obou byla 
účast velmi solidní a za ně si tedy odnášejí body Ká, Honza, Top, Netopýr, Komanč, 
Helča, Erik, Lišák, Grizzly, Béďa, Vláďa, Kája. Jak vás hodnotí sami rádcové za vaši 
aktivitu se dozvíte přímo v tabulce s výsledky bodování a jak jste plnili OP víte taky 
sami. 

Jak dopadl Mistr uzlař se dozvíte také v této BK, jen připomenu, že za 
každé 1. místo (i v rodové regatě) byly 4 body, za druhé místo 2 body a za 3. místo 
1 bod. U nejmladší kategorie bylo ohodnoceno 1 bodem i  4., 5. a 6. místo, protože 
tam byla větší konkurence. Navíc proběhlo i hodnocení deníků, které dopadlo takto: 

 

Netopýr 9 Lišák 10 
Blanka 8 Béďa 10 
Helča 2 Vláďa 15 
Šídlo 3   

  

       

 

A body za článek v BK si nenechali uniknout všichni aktivní členové 
oddílové rady, tedy Drak, Helča, Béďa a Netopýr. Všem patří pochvala! 

Stopař 



Pár postřehů 
Poslední březnový den náš oddíl připravil už potřetí florbalový turnaj pro 

své kamarády z dalších oddílů a všiml jsem si u toho několika zajímavých drobností, 
o které bych se tu rád podělil. O té první už se zmiňoval Waope ve vzkazovníku na 
stránkách. Mám na mysli to, že díky pečlivé přípravě před letošním Florbal cupem se 
neopakoval loňský propadák. 

Možná si řeknete, že je samozřejmé, že pro úspěch je potřeba něco dělat 
a kdo se moc nepřipravuje, tak pak neuspěje. Když to člověk vidí zpětně, zdá se 
všechno jasné – trénovali jsme a uspěli jsme. Zdánlivě jasná rovnice. Když se ale 
člověk koukne do budoucnosti, náhle trochu znejistí. Můžeme se sice připravovat 
pečlivě na Svojsíkův závod, ale co když se něco nepovede? Někdo se zraní nebo 
někdo jiný prostě bude připravený ještě líp? Může se stát, že všechno úsilí bude 
marné. 

I to se samozřejmě může stát a ne všechno, na co se člověk poctivě 
připravuje se nakonec podaří podle jeho představ. Přesto si myslím, že každou prací 
a snahou, kterou člověk cílevědomě směřuje k cíli zvyšuje vždy šance na jeho 
dosažení a občasnými neúspěchy se člověk nesmí nechat zvyklat – výjimka přece 
potvrzuje pravidlo.  

Proto tedy ještě jednou díky všem, kteří na tréninky chodili a svojí snahou 
tak přispěli k vynikající reprezentaci oddílu. Vítězství ve starší kategorii a 2. místo 
v mladší kategorii je velkým úspěchem (oproti loňsku určitě). Ačkoliv je pravda, že 
jednu tradici z loňska jsme dodrželi – i letos jsme v obou kategoriích obsadili 
poslední místa:) Berme to jako potvrzení i toho, že kdo naopak moc netrénuje, 
šance na úspěch velké nemá, protože oba 
úspěšnější týmy byly složeny z bojovníků, 
kteří na tréninky pravidelně chodili. 

Druhý postřeh je o tom, že 
v sehraném týmu se schopnosti jednotlivců 
nesčítají, ale násobí. Zatímco totiž v prním 
zápase proti Medvědům ze Zlína jsme hráli 
docela neuspořádaně (a prohráli jsme), ve 
finále už jsme se jasně dohodli, kdo bude kde 
stát a nedali jsme tak soupeřům šanci. Když 
se lidé dokáží dohodnout, spolehnout se na 
své kamarády, věřit jim, že splní, co slíbili a 
přitom člověk sám zodpovědně plní svůj úkol, 
je to pak velká síla, kterou jen tak něco nezastaví. 

Taky se říká, že co si člověk neudělá sám, to nemá. Někdy to určitě platí. 
Pokud jste s lidmi, na které není spoleh, ledacos naslibují a potom skutek utek, 
určitě je lepší s nimi nespolupracovat a nějaká týmová hra tady k ničemu není. Ale 
myslím, že v našem oddíle je dost kluků a holek, na které se spolehnout dá a právě 
proto je dobré se někdy omezit, dát prostor někomu jinému a věřit mu. Společné 
výsledky můžou být pak mnohem lepší. Proto máte své rody, ve kterých se můžete 
dohadovat a navzájem se přetahovat, nechodit na schůzky bez omluvy apod. Ale 
taky můžete táhnout za jeden provaz. Pomáhat si, podporovat se, pracovat jako 
dobrá parta, i když jste třeba zrovna unavení a nechce se vám. Asi sami tušíte, 
které z těchto možností přinese lepší výsledky vaší družiny a především, která vás 
bude víc bavit. 

Stopař 



Neuvěřitelné, ale skutečné… 
Prohlášení rjb k situaci v oddíle: Vzhledem k tomu, že se mě někteří členové 
pokusili zlikvidovat, protože jsem o nich uveřejnil některé materiály, jsem dočasně 
v léčebném zařízení. Za zlomené ruce může Helča. Levou nohu mi zlomil Drak a 
pravou WAOPE. Modřiny na zádech mám od Netopýra a pokousané břicho od Lišáka, 
Ká a Grizlyho. Příště stejně ale všichni zjistí, jak to bylo s Kennedym!!! 

Vzhledem k neúnosné situaci se naše redakce rozhodla pomstít tím 
nejlepším způsobem. 

Dnes uvidíte dosud neuveřejněné supertajné materiály, které naši rádcové 
a vedení chtěli již dávno skartovat. Nepovedlo se, a teď se tedy dostávají na světlo, 
aby každý viděl, co jsou doopravdy zač! 

Na fotce vlevo je zachycena Helča na Yksuiapi 
na Slovensku v roce 2005. Jak vidno, opravdu se tam 
nepředřela a užívala si šavanskou dovolenou. Její batoh 
musel nosit chudáček Netopýr…  

Dole je zachyceno trio Tarzan, Drak a WAOPE 
při opravných pracech na klubovně. Kluci si fakt 
mákli!!! 

 

 

 

Vlevo je zachycena 
družina Medvědů i se svojí 
rádkyní při nástupu na akci 
na chatě na Olšanských 
horách. Jak vidno, Dušan 
úplně vlevo nestíhá, ale 
Trautenberk Tarzan už se 
chystá ho srovnat. 

 
rjb 



Letem světem INTERNETEM 
….aneb zajímavé internetové stránky 

1) www.woodcraft.cz 

Toto je oficiální stránka Ligy Lesní Moudrosti. Stránky jsou dle mě velmi dobře 
zpracované a jde se na nich dozvědět mnoho zajímavých informací o woodcraftu 
včetně informací o E.T.Setonovi, které se vám můžou hodit na splnění OP L-28. 

2) www.shaman.cz 

Stránka Shamana patří mezi mé nejoblíbenější stránky. Na stránkách najdete 
tábornickou encyklopedii, informace o indiánech, keltech, úryvky knih a vše co vás 
může zajímat. Tuto stránku opravdu všem doporučuji!! 

3) www.indiani.cz  

Na indiány jsem narazil při brouzdání úplně náhodou. Vůbec toho nelituji. Je to 
opravdu PARÁDNÍ stránka kde najdete e-shop s kupou zajímavých věcí. Sice si za 
kvalitu budete muset trochu připlatit, ale např. Hudson bay deky jsou opravdu 
parádní. Taky tam můžete najít opravdu plno informací o indiánech, traperech, 
historii-prostě všeho co se indiánů dotýká. 

4) www.vlci.info  

Tuto stránku navštěvuji opravdu často. Týká se mého nejoblíbenějšího divokého 
zvířete – vlka. Pokud hledáte jakoukoliv informaci o vlkovi tak si můžete být jisti, že 
ji tam najdete. Pokud ji nenajdete přímo tak se můžete zeptat uživatelů ve velmi 
kvalitní diskusi. 

5) www.selmy.cz  

Hnutí DUHA. Určitě jste již o této organizaci něco slyšeli. Zabývá se mj. i ochranou 
zvířat a je provozovatelem těchto stránek. Najdete zde informace o medvědech, 
rysech a samozřejmě vlcích. Zkrátka další skvělá stránka o divokých zvířatech. 

6) www.teepek.cz  

Jedná se o skautský web. Upřímně musím říct, že mě moc nezaujal, ale to 
neznamená, že je špatný. Věřím, že kdo chce může si tam najít zábavu na několik 
hodin.  

7) www.budpripraven.cz  

Stránka především pro vlčata. Nachází se tam hra ve které se zábavnou formou 
naučíte řešit krizové situace. Myslím že, by se tu nemálo členů oddílu dokázalo 
zabavit. 

8) www.indiani.webpark.cz  

Další kvalitní stránka o indiánech. Najdete tu mnoho zajímavých textů o indiánech 
všeho druhu včetně historie kmene SHAWNEE. Po vytisknutí tohoto dokumentu jsem 
si mohl číst z 20 stránek textu a stálo to za to. Každý Šavan by si měl přečíst něco 
o historii svého kmene. 

Dokonce tu můžete najít i překlady 3 knih o indiánech. 

To je pro dnešek vše a doufá, že se na nějakou stránku mrknete!  

Příjemné prohlížení přeje DRak 

http://www.woodcraft.cz
http://www.shaman.cz
http://www.indiani.cz
http://www.vlci.info
http://www.selmy.cz
http://www.teepek.cz
http://www.budpripraven.cz
http://www.indiani.webpark.cz


Vrbová píšťalka 
Jistě víte jsou velikonoce a z větví stromu vrby se dělají pomlázky, ale co zkusit 
něco jiného, třeba vrbovou píšťalku: 

Materiál a nářadí: 

10 cm dlouhý vrbový proutek, nožík 

Postup: 

Uřízneme rovný, asi 10 cm dlouhý a maximálně 1,5 cm silný kousek vrbové 
větvičky. V krajním případě můžeme sáhnout po náhradním zdroji. Vhodnou 
náhradou může být i větvička černého bezu, důležité ale je, aby uříznutý kousek byl 
rovný a hladký. 

Velmi opatrně začneme střenkou nože ze všech stran naklepávat kůru 
uříznuté větvičky. Při otloukávání nesmíme zapomenout na žádné místečko, aby 
kůra hezky povolila, ale zároveň musíme klepat velmi opatrně, abychom kůru nijak 
nepoškodili. Průběžně zkoušíme zda jde kůra lehce stáhnout. Jakmile se nám to 
podaří, přeřízneme vyjmuté dřívko přibližně v jedné třetině. Delší část zastrčíme 
opět opatrně zpátky do kůry, část necháme povystrčenou. 
Popotahováním vystrčeného dřívka můžeme určovat výšku tónu píšťalky. Kratší část 
dřívka zkrátíme na 1,5 cm a nahoře odřízneme po délce 1mm slabý plátek. Pak 
vsuneme špalík do kůry z druhé strany. Na horní straně vyřízneme nožem zvukový 
otvor pro proudění vzduchu z píšťalky ven. Zároveň s tím vytvoříme náustek tak, že 
spolu s vnitřním koncem kratšího špalíku seřízneme kolmo kůru asi do jedné čtvrtiny 
tloušťky píšťalky a ze vzdálenosti asi 1 cm řez mírně obloukovitě dokončíme. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Béďa 



Stránka zábavy 

Kolekce značek:                  

             Šest v jednom 

 
 
 
 
 
Překlad: "Neparkovat! Neplatí pro auta." 
 
 Nehýbat! 
 
 
 
 Peklo už zamrzlo 
 

 
 
Pozor na opice 
 
Semafor pro inteligentní 
 

 
Smrtky: 

Někdo klepe na dveře, pán otevře a tam stojí malá smrtička 
s malou kosičkou a povídá: „Pane přišla jsem si pro vašeho 
křečka.“ Pán říká neotravuj a vypadni. Za půl hodiny zase někdo 
klepe na dveře, pán otevře a tam stojí velká smrt  
s velkou kosou a malá smrtička s malou kosičkou. Ta malá říká: 
„Mami to je on....“ 

Policie: 

Zadržený se při zatýkání bránil, jako kdyby věděl, že ho chceme 
zatknout. 

Služební pes sledoval stopu několik metrů a poté usnul. 

Nasadil jsem mu pouta, a než jsem se vzpamatoval, utekl i s policejním psem. 
 

Béďa 
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Slovo degandawidy 
Měsíc utekl a já mám zase to potěšení lehce vás seznámit s během našeho oddílu. 
Hlavně se blíží tábor, který letos, stejně jako vloni, bude rozdělen na dvě části. Tou 
první bude dvoutýdenní pobyt pod stany na našem plácku poblíž Štítů. Povolení mi 
ještě nepřišla, ale nečekám, že s tím budeme mít nějaký problém. Ta druhá část je 
putování do neznáma. Jediným vodítkem je, že budeme potřebovat pas nebo 
občanku. V blízké době, tak do dvou měsíců, dám dohromady i seznam věcí, které 
budete na tábor potřebovat. 

Dále budeme trochu vylepšovat naši klubovnu. Chystáme zavedení vody, 
odpadu a výstavbu sociálního zázemí. Budeme to dělat převážně v srpnu tohoto 
roku. 

Na plánu máme i několik „menších“ akcí. Právě proběhla Procházka 
růžovým sadem, což byla akce pro starší kluky, kterou chceme vyjádřit naše 
poděkování za práci, kterou v kmeni dělají. Jarní víkendovka je odpočinková 
výprava, ve které se mohou někteří z nás vyspat pod stanem. Pro ty méně šťastné 
bude připravena chata. 

Kolem mě plují všelijaké informace. Nemůžu zachytit vše, ale vím, že se 
chystá Bambiriáda. Bude v Zábřeze v parku u bývalých kasáren a místní oddíly tam 
mají mít nějaký program. Myslím, že ji nepřehlédnete. My se tam chystáme také. 

Další akce můžete samozřejmě najít v plánu akcí. Já jen vyzdvihnu táborák 
pro rodiče, který je určen pro všechny čtenáře tohoto časopisu a vesměs všem 
lidem, kteří žijí v nějakém poutu s naším kmenem. 

Mimo to kdesi v budoucnosti rýsují tři VELKÉ akce. Budou 
to Stoní hry, kde se sejdou oddíly z okolí. Budou to Velké hry, což 
je setkání lidí, zajímajících se o indiány. Budeme hrát bagataway 
(indiánský lakros  a budeme něco tvořit. Třetí akcí bude bitva 
o Minas Tirith ( pokud si to do té doby nerozmyslím .. musíte být 
hodní J ). Nic z toho není ale úplně jisté, ale někde tam hodně 
daleko se něco rýsuje. 

Trochu mě zklamalo lezení. Tateyopah tam byl, ale nikdo 
tam nepřišel. Pro mě je to celkem jasný signál toho, že zájem 
o některé dobrovolné aktivity klesá. Smutné na tom je, že si tuto 
aktivitu členové vybrali hlasováním sami.  

Stručný výcuc toho, co se dělo toho, co se bude dít je za 
námi a mě nezbývá nic jiného, než vyzdvihnout práci našich 
rádců. Vím, že dělám jisté přehmaty a ještě si na své pozici 
nejsem dosti jistý, ale naši rádci mě vždy podrželi a za to jim 
tímto děkuji. 

Před několika dny jsme se v hodině psychologie bavili 
o tom, jak je důležitá emocionální inteligence pro činnost v dnešní 
společnosti.  Tím, jak se naše společnost stává složitější, stoupají 
i nároky na pracovní výkony. Jedinci ustupují na pozadí a týmy se 
dostávají do popředí. A tak, zatímco před třiceti lety, brali vrcholní 
manažeři ohleduplnost jako překážku tvrdým a účinným 
rozhodnutím, dnes se bez ní neobejdou. Týmy jsou totiž založeny 
na komunikaci a komunikace je založena na ohleduplnosti. Jakousi 
emocionální inteligenci potřebujeme pro osobní i pracovní život. 



Skauting se od dob svého vzniku hodně změnil. 
R.B.Powell jej zakládal jako organizaci, která měla vychovávat 
kluky tak, aby byli schopni obstát v nebezpečí doby. Tím 
nebezpečím byly války. Dařilo se mu. Rozuměl dětské duši a věděl, 
co je to touha a radost. Věděl jak ji vzbudit a založil na tom 
organizaci, která rozbořila bariéry mezi světy. Čas ukázal, že 
skauting neumírá. Skauting se přizpůsobuje. Skauting žije v lidech 
a živí se poselstvím, které tito lidé nesou. A tak překonal dny 
válek, překonal dny totality a dnes je připraven nést poselství 
doby. Poselství o dorozumívání, poselství o vcítění, poselství o přátelství, které je 
nezbytné pro pevnou společnost.  

Tarzan 

Bitva o Helmův žleb 
Materiální zajištění akce i doprava na místo 
proběhly hladce. Cimbuří a jámy jsme označili 
krepákem a provázkem, aby se nikdo nesklouzl 
a sešikovali jsme se za první bránou. Nejprve 
jsme zuřivě lepili, šili, malovali a když už bylo 
vše připraveno, nastoupili jsme v plné zbroji 
před hlásku. Ohodnotili jsme zbroj a podle 
bodování jsme rozpůjčovali oddílové zbraně. 
Skřety jsme poslali před bránu a bitva započala. 

První bránu jsme drželi dlouho a 
statečně. Skřeti byli nesmělí a jejich postup byl 
pomalý. Do nádvoří vždy jen tak nahlédli, aby si jej prohlédli, chytili pár hardových 
koulí a běželi se oživit. Co se však nestalo. Padl nám náš kapitán - Drak a naše 
počty tím rapidně klesly. Už nás nebylo osm. Bylo nás sedm. Pak padl další kapitán 
a další a pak bouchla mina.. no prostě selhání,.. erora.  

Přesunuli jsme se za druhou zeď. Bylo to hodně vysoko. Do věže vedli jen 
dvě vzdušné cesty, které se navíc velmi dobře bránily. Skřeti zuřivě útočili a padali 
po stovkách, ale naše osmička opět začala po delší době slábnout. Naše cesty jsme 
si bránili. Drželi jsme linii a kryli se navzájem. Skřeti už nevěděli, kudy by zaútočili. 
Ale čas postoupil a skřetů bylo mnoho. Našim mužům ubývaly síly. Kdyby ti skřeti 
byli arabové, řekl bych, že nás umlátili turbanama. Každopádně jsme opustili i 
útočiště druhé věže. 

Ve třetí věži jsme ze všech sil bránili svého krále. Bránili jsme dlouho a tlak 
byl velký. A když už skřeti chtěli jít „dom“, jeden proběhl a zákeřně nám zabil krále. 

Z Helmova žlebu stoupá dým a my jsme na cestě k domovu. Bitvu moc 
neunesl Šídlo, který byl zavalen Tateyopou. Měl naraženou nohu, ale brzy se dal 
opět do pořádku. 

Netýká se to bitvy, ale mnohé může zajímat, že vývoj Hexagonů pokračuje. 
Změnili jsme jméno na Bitvu o Thilisar, ale ještě to není definitivní. V této době 
řeším kopírování pravidel, shánění lepenky a hracích kostek. Jednotky už mi přišly, 
ale jsou lehce překontrastované.. Cestovatel mi to říkal, ale já mu nevěřil.. Snad to 
nebude tak zlé. 

 Tarzan 

 



Procházka růžovým sadem 
Na tuto drsňárnu jsme se sešli na nádraží v počtu 6 lidí-DRak, Šmodrch, Waope, 
Netopýr, Béďa a Stopař. Po chvíli jsme nasedli do vlaku a vyrazili směr Praha. 
Nakonec jsme vystoupili už v Kolíně. Tady se odpojil Stopař a odjel někam do jiné 
dimenze (asi). Poté jsme šli na trávu kde jsme si vybalili batohy. Waope nám zabavil 
JÍDLO, mobil a všechny peníze. 

Pak jsme byli rozděleni do dvojic DRak - Béďa a Netopýr – Šmodrch. 

Potom jsme šli zpět na nádraží a Waope 
nám koupil jízdenky. Nám ji koupil do Nové Vsi u 
Kolína. Pak jsme dostali kostku a házeli jsme 
vždy před stanicí kostkou a mohli jsme vystoupit 
až padla 6. Naštěstí nám padla hned na poprvé a 
tak jsme nemuseli jet na černo. Už v Nové Vsi 
jsme začali s Béďou plnit 1. úkol-potěšit 10 lidí 
písničkou. Celkově jsme stihli zazpívat 8 
písniček. Odtud jsme měli za úkol se dostat do 
12 hodin do Nymburka. Vydali jsme se tedy 
směr Pečky. Cetsa byla nekonečná zvláště kvůli 
velkému teplu a rozehřáté asfaltky. Zalehli jsme 

asi 4 km před Pečkami. Ráno jsme vstávali při východu slunce a za nedlouho se opět 
vydali na cestu. Do peček jsme dorazili asi po 1 hodině. Další úkol byl vydělat si 
nějak svačinu nebo 50 Kč. A tak jsme pomohli paní co právě trhala plevel 
z chodníku. Dala nám moc dobrou housku a jablka. Pak jsme už vyrazili na stíhací 
cestu do Nymburka. Během toho jsme ještě vyměnili jehlu za noviny a klobásu, 
kterou jsme hned snědli. I přes úmorné horko 
jsme to do Nymburka stihli. Tam jsme se setkali 
s Waopem se kterým jsme jeli do Lysé nad 
Labem kam měla přijít druhá skupina. Po 
nákupu jsme odjeli do Milovic kde začínal bývalý 
vojenský výcvikový prostor. Na nádraží si pro 
nás přišel Pavel – skaut z místního oddílu a 
zároveň pyrotechnik z místní stanice. Nejdřív 
nám ukázal služebnu, kde byly ukázky různých 
střel, raket, granátů - zkrátka všeho možného. 
Potom jsme se vydali do VVP Milovice kde nám 
Pavel ukázal vše možné zajímavé a pověděl nám 
hodně o historii VVP. Také nás zavedl k jakémusi chlapovi, který měl v garáži 
několik tanků, BVP, aut atd. Toto vše jsme si mohli prohlédnout a prolézt. 
Pokračovali jsme dále do VVP. Viděli jsme místa kde se natáčeli filmy Liga 
výjimečných a Hurtova válka. Po chvíli se od nás Pavel odpojil a my se vydali hledat 
místo pro noc. Našli jsme malý plácek u rozstříleného bunkru. Udělali jsme si oheň a 
povídali si o všem možném. To nás čekala hlavní událost večera. Asi v 21:00 přijela 
z druhé strany Felície a z ní vystoupili 2 lidi. My jsme je začali z bunkru pozorovat. 
Kvůli některým jedincům o nás již zřejmě věděli. Viděli jsme jak začali rozkládat bílý 
stan velikosti kadibudky a uvnitř rožnuli modrou zářivku. Naše fantazie pracovala a 
tak jsme si mysleli, že přijeli vyvolávat duchy nebo lákat ufony. Waope se pak šel 
zeptat co dělají a pak jsme tam šli i my. Byli to starší pán a paní, kteří v rámci 
NATURA 2000 lákali světlem brouky a motýly. Dozvěděli jsme se tak o všem 
možném o tomto projektu i o dalších způsobech chytání hmyzu. Byly ale špatné 
podmínky a tak přiletěli jen Chrousti a Bourec Ostružníkový – patrně samecJ. 



Tou modrou čarou je naznačená naše 
cesta – vyšlo mi 35km J 

Obě dvojice i s průvodcem 

Zalehli jsme cca v 22:00. V noci ani moc zima nebyla. Vstávali jsme až 
v 8:00. Vy razili jsme se podívat na letiště, které 
bylo opravdu velkou dráhu - 2,5 KM. Potom jsme 
už vyrazili do Milovic odkud nám jel vlak do 
Poděbrad – dalšího velkého města na naší cestě. 
Protože Poděbrady jsou lázeňským městem  má 
samozřejmě i své léčivé prameny. Nutno 
poznamenat, že o hodně lepší než Luhačovice. 
Z těchto pramenů, by se dalo i pít což se o 
Vincentce říct nedá. Také jsme si dali několik 
zmrzlin. Pak už jsme šli na nádraží a s menšímy 
problémy dorazili až domů. 

Jako důkaz pro Waopeho sloužila tato fotka    

Napsal DRak 

Procházka růžovým sadem 

Z pohledu dvojice Netopýr a Šmodrch 
Dlouho očekávaná akce pro starší se 
udála 27. – 29.dubna. Co se dělo do 
příjezdu se dočtete v jiném článku, 
jen upozorním že to začalo tak:  

Vystoupili jsme v Kolíně, kde 
jsme odešli do blízkého parku a tam 
si chvilku odpočali po náročné jízdě 
J. Tam nám zabavil Waope všechno 
jídlo a  peníze. Rozdělil nás do dvojic 
Drak s Béďou a já se Šmodrchem a 
každé dvojici dal list papíru s úkoly. 
Začalo to pohodově a my se v klídku 
vrátili na vlak který měl jet někam na 
Prahu a po těchto dvojicích jsme se 
ve vlaku rozsadili, oni vepředu a my 

vzadu. Klídek přešel, když jsme se 
podívali na 1. úkol: máte lístek do 
Českého brodu, tak si hodíte kostkou 
a vystoupíte jen když padne šestka (6). 
Je to celkem nepravděpodobné, ale 
oběma  skupinám padla šestka už první 
stanici. Dále jsme měli měnit jehlu, živit 
se poctivou prací, získat úřední 
potvrzení s razítkem na cokoli, prokázat 
že jsme komunikativní především 
s opačným pohlavím, prokázat že se 
známe s celebritami a umět potěšit 

druhé lidi.  



Šmodrch v tanku 

Šmodrch na nádraží 

My ,tedy já a Šmodrch, jsme vystoupili 
v Českém Brodě, což mimochodem ani nebylo na 
mapě co jsme sebou měli mít a tak jsme vyrazili na 
sever, abychom došli alespoň do své mapy a 
přibližným směrem do Lysé nad Labem, kde jsme se 
měli potkat s Waopem v 13:00 na nádraží ČD. Dále 
jsme ještě v Českým Brodě zkoušeli měnit, ale 
naprosto marně, všude nás odmítli L. Tak jsme 
pokračovali až jsme vyšli z města a vydali se 
k celkem nedalekému lesu, kde jsme chtěli přespat, 
protože už byla pomalu tma. Došli jsme tam a 
zjistili, že ten les je NEPROSTUPNÝ, ale to myslím 
skutečně doslovně, protože jsme se dostali nejdál 2  metry do hloubky a dál ne. 
A aby toho nebylo málo, tak tam kromě bezinek byly i šípky, a tak jsme oba měli 
škrábance i na zádech, prostě všude. Nakonec jsme narazili na nějaký posed a tak 
jsme si řekli, že vypadá dobře a přespali jsme v něm. Ráno jsme vyrazili časně,  
a asi po 2 km jsme došli do nějaké vesnice – Kounice, kterou jsme našli na spodku 
mapy. Zde ještě všichni spali, tak jsme si dali pauzu a vyrazili dál, že alespoň 
nepůjdeme v pařáku. Dále jsme tedy došli do Bříství, kde už to ožívalo, to bylo 
kolem 7:00 a asi další 3 km. Chvíli jsme tam chodili a prosili, jestli by nám někdo 
nevyměnil jehlu (samozřejmě slušně), ale nikdo „nemám“, nebo „nic nedám“ a tak 
jsme s prázdnou odešli do další vesnice Starý Vestec. Tam jsme skončili naprosto 
stejně a jiné úkoly byli ještě neudělatelnější – jak chcete zjistit, jestli tam někde je 
slavná osobnost, když s váma nikdo nemluví? Nebo jak získat úřední potvrzení, když 
tam mají na úřadě otevřeny 2 hod. týdně? A něco jako knihovna tam asi těžko 
bude. Už jsme chtěli jít do Lysé, ale u jedné odbočky jsme si řekli, že zkusíme ještě 
Semice, což byla trochu zacházka, ale ještě jsme museli splnit mnoho úkolů a 
nevěděli jsme co nás čeká v Lysé. Semice jsme prošli křížem krážem, ale nikdo nic. 
Až téměř poslední dům, kde nám jedna paní vyměnila jehlu za baterku, alespoň 
něco, a tak jsme ji potěšili zpěvem a měli jsme 1. podpis – viz. úkol č.6. Dále jsme 
si našli cestu kolem Labe a kus jsme šli lesem, potom jsme se namostili a vydali se 

na Lysou. Tam jsme došli mezi 11:00 a 11:30 a 
hned jsme začali měnit shánět atd. (tedy skoro 
hned – chvilku jsme si odpočali, protože jsme 
nechtěli čekat u silnice). V Lysé se nám za 
hodinu nepodařilo nic, ani měnit ani získat 
podpis, prostě nic. Už jsme se pomalu vzdávali 
nadějí a tak jsme šli na nádraží, kde jsme chtěli 
získat alespoň podpis přednosty stanice, ale ten 
měl zamčeno. Asi půl hodiny jsme seděli a 
přemýšleli co dál. Nakonec jsme ještě vyrazili 
před nádraží a najednou to začalo jít, nechápali 
jsme, ale lidičky nám začali místo odpovědi 
„nedám“ říkat „nemám“ a dokonce se nám jich i 

pár podařilo „rozveselit“ a podepsalo se nám nakonec dalších 7 lidí a vyměnili ještě 
polomáčené oplatky. 

Netopýr 



Medvědi 
Už je tu zase to pitomý jaro, ptáci řvou, šeříky smrdí... 

Šak to znáte, Vaječné šílenství je za námi, pomalu se hojí rány od 
pomlázky, vajec už bylo na svačiny dost a dost, prostě všichni jsme spokojení 
a napapaní až do Vánoc. 

Co děláme na schůzkách? 

Teď momentálně chodíme ven, protože je fajn počas. Sem tam si 
zahrajeme fotbal nebo vybišku, učíme se semafor aj. potřebné věci. 

Na minulé schůzce se strhla malá neplánovaná pampelišková bitka, přičemž 
lidi s dlouhýma vlasama jako Ret, Blanka a já jsme měli určitou nevýhodu a pak 
nezbylo nic jinýho, než si vybírat z vlasů pampeliškový chmýří jako opice v ZOO Na 
Kopečku.  

Taky jsme zkoušeli obratnost a sílu. Nejlepší taktiku („zuřící býk“) měl 
Komanč. 

 

Jinak v dubnu, jak 
jistě víte proběhla bitva 
o Helmův žleb a dobře tak 
těm co si ji nechali ujít, páč 
přišli o super bitku. Z 
Medvědů přišli mimo mě 
Šídlo a Komanč  (Jejich 
zbroj byla originální a stála 
za podívání). Tím ovšem 
nechci říct, že ostatní 
bojovníci měli špatnou zbroj. 
Ba právě naopak třeba Ká  
nebo Top měli taky super 
brnění. 

Jestliže se nepletu, 
tak jsme to nakonec vyhráli 
my skřeti. Dokonce došlo i k menším zraněním, ale všichni zranění dosud žijí a nikdo 
si nestěžoval.  

:-) Nakonec chci pochválit ty co pravidelně chodí na akce, :-(  ale taky tak 
trochu pokárat ty, co se semo tamo chovají jako na besídce zvláštní školy. 

 
Za Medvědy.........................................Helča 



 

Družinová stránka Koníků 
Měsíc duben byl již ve znamení probouzejícího se jara, a tak jsme 
s Koníky začali chodit ven na plácek za LŠU. Na tomto „hřišťátku“ se 
Koníci vždycky pořádně vyběhají, protože Mičkinikwa je stále zásobuje 
svými hrami a také Cestovatel již mnohokrát přispěl „se svojí troškou 
do mlýna“, když přinesl několik svých her. 

Také nemoci, jak je vidět z bodování koníkovské docházky, už velmi 
rychle ustupují – stále častěji se na schůzkách objevuje družina 
Koníků v plném nebo téměř plném počtu, což je dobře. I oddílové 
triko už všichni mají – tedy až na Davida, ale to se časem určitě taky 
spraví... 

Na předvelikonoční schůzce si Koníci vyzkoušeli postavit stan z celt. 
Protože starší členové v čele s Mirdou a hosty Mustangem, Ká 
a Topem se chtěli osamostatnit, stavěli stan bez pomoci a ten také 
podle toho vypadal. Naproti tomu mladší členové stavěli stan 
s vydatnou Mičkinikwovou pomocí a proto také uspěli mnohem lépe... 
Nakonec není tak důležité, kdo jak stan postavil, ale to, že všichni 
mohli sledovat, jak se takový stan vlastně staví... 

Na schůzce 16. dubna (týden po velikonocích) se zase hrála spousta 
pohybových her a hříček. Na schůzce byli všichni Koníci (až na Orla, 
který si „vybojoval“ červenou kartu!) a všichni byli tak šikovní, že si 
každý z Koníků vybojoval jednu skautskou známku do sbírky! 

Na poslední schůzce měsíce dubna (23.4.) si tak trošku Koníci zahráli 
na „Mauglího“. Jejich úkolem bylo dosáhnout co nejlepších výsledků 
v malých zkouškách či hříčkách, které trošku testovaly paměť, 
postřeh, hbitost, sílu v nohou, přesnost v hodu – tedy vlastnosti, které 
musel mít Mauglí žijící v džungli v divoké přírodě. Nejlépe si mezi 
staršími vedl Orel, mezi mladšími pak Váša – ti se stali Mauglím 
schůzky. Ale ani ostatní se nenechali zahanbit a nebyl nikdo, kdo by 
v žádné zkoušce nezískal ani jeden bod. 

Jak je vidět z poslední tabulky, která zachycuje úspěšnost členů 
družiny Koníků za období leden až duben 2007, o první čtyři místa v 
docházce se dělí Mirda, Evik, Petr a David, nejsvědomitější v nošení 
věcí (KPZ, deník, tužka) je Evik, Mirda, Orel, Javor, David 
a v oddílovém triku nejčastěji přišli Evik, Mirda, Javor, Orel a Váša. 

 



 

 

 

 

 

 

Docházka - březen 2007 Věci - březen 2007

Pořadí Pořadí Pořadí
1  -  3 Milan ( 3  body ) 1 Mirda ( 6  bodů ) 1  -  2 Mirda ( 3  body )
1  -  3 Mirda ( 3  body ) 2 Evik ( 5  bodů ) 1  -  2 Evik ( 3  body )
1  -  3 Evik ( 3  body ) 3  -  7 Milan ( 3  body ) 3  -  4 Milan ( 2  body )
4  -  8 Orel ( 2  body ) 3  -  7 Orel ( 3  body ) 3  -  4 Orel ( 2  body )
4  -  8 Váša ( 2  body ) 3  -  7 Váša ( 3  body ) 5  -  7 Javor ( 1  bod )
4  -  8 Luk ( 2  body ) 3  -  7 Luk ( 3  body ) 5  -  7 Váša ( 1  bod )
4  -  8 Petr ( 2  body ) 3  -  7 Petr ( 3  body ) 5  -  7 Luk ( 1  bod )
4  -  8 David ( 2  body ) 8 David ( 1  bod ) 8  -  9 Petr ( 0  bodů )
9 Javor ( 1  bod ) 9 Javor ( 0  bodů ) 8  -  9 David ( 0  bodů )

Triko a kroj - březen 
2007

Docházka - duben 2007 Věci - duben 2007

Pořadí Pořadí Pořadí
1  -  4 Váša ( 3  body ) 1  -  5 Mirda ( 3  body ) 1  -  2 Orel ( 3  body )
1  -  4 Luk ( 3  body ) 1  -  5 Evik ( 3  body ) 1  -  2 Váša ( 3  body )
1  -  4 Petr ( 3  body ) 1  -  5 Orel ( 3  body ) 3  -  8 Milan ( 2  body )
1  -  4 David ( 3  body ) 1  -  5 Javor ( 3  body ) 3  -  8 Mirda ( 2  body )
5  -  9 Milan ( 2  body ) 1  -  5 Váša ( 3  body ) 3  -  8 Evik ( 2  body )
5  -  9 Mirda ( 2  body ) 6  -  7 Petr ( 2  body ) 3  -  8 Javor ( 2  body )
5  -  9 Evik ( 2  body ) 6  -  7 David ( 2  body ) 3  -  8 Luk ( 2  body )
5  -  9 Orel ( 2  body ) 8  -  9 Milan ( 0  bodů ) 3  -  8 Petr ( 2  body )
5  -  9 Javor ( 2  body ) 8  -  9 Luk ( 0  bodů ) 9 David ( 0  bodů )

Triko a kroj - duben 
2007

Pořadí Pořadí Pořadí
1  -  4 Mirda ( 12  bodů ) 1 Evik ( 18  bodů ) 1 Evik ( 12  bodů )
1  -  4 Evik ( 12  bodů ) 2  -  3 Mirda ( 14  bodů ) 2  -  3 Mirda ( 10  bodů )
1  -  4 Petr ( 12  bodů ) 2  -  3 Orel ( 14  bodů ) 2  -  3 Javor ( 10  bodů )
1  -  4 David ( 12  bodů ) 4  -  5 Javor ( 12  bodů ) 4 Orel ( 9  bodů )
5  -  6 Javor ( 10  bodů ) 4  -  5 David ( 12  bodů ) 5 Váša ( 8  bodů )
5  -  6 Váša ( 10  bodů ) 6 Petr ( 11  bodů ) 6 Luk ( 6  bodů )
7 Orel ( 9  bodů ) 7 Váša ( 9  bodů ) 7 Milan ( 5  bodů )
8  -  9 Milan ( 8  bodů ) 8 Luk ( 8  bodů ) 8 Petr ( 2  body )
8  -  9 Luk ( 8  bodů ) 9 Milan ( 4  body ) 9 David ( 0  bodů )

Docházka - ROK 2006 / 2007 
(leden - duben)

Věci - ROK 2006 / 2007 (leden - 
duben)

Triko a kroj - ROK 2006 / 2007 
(leden - duben)



 Stránka Vlků 
A je po dubnu, sice se říká březen za kamna vlezen, duben ještě tam budem, ale 
letošní počasí spíše lákalo ven a proto jsme strávili několik družinovek venku, kde 
jsme hráli staré hry, zkoušeli jsme nové hry a taky jsme se trochu věnovali 
poznávání přírody. Dále se u nás ukázal nováček, který by prý měl začít chodit až po 
prázdninách, tak doufám že s toho něco bude. Dále jsme pokročili v etapové hře 
a poslední družinovou jsme zkusili stolní hru Thilisar, což jsou vlastně Hexagony.   

Dále tu je ještě něco 
z činnosti družiny v oddíle. První 
akcí měsíce byl lakros, který ač 
nepovinný původně nepovinný, 
nahrazoval naši družinovou a tak 
jsme měli celkem vysokou účast. 
Dále to byla bitva o hrad, kde 
jsme celkem slušném počtu hájili 
práva skřetů či rohirů. Jednou 
z posledních akcí měsíce byl 
horolezení II, kde trochu nečekaně 

nepřišel nikdo jen Tateyopah, který 
když nikdo nepřišel odešel a já asi 10 
minut po něm. A poslední akcí 
měsíce byla procházka růžovým 
sadem, kterého jsem se z družiny 
Vlků účastnil jen já.    

Netopýr 

Ká připraven k boji 

Celá naše slavná armáda 



Svojsíkův závod je za dveřmi 
Protože Svojsíkův závod už je opravdu za dveřmi, ještě naposledy 

připomenu, jak to vypadalo na těch předchozích ročnících, ať se třeba můžete víc 
těšit. Tentokrát ale už žádné dlouhé psaní, je tu jen stručná a barevná fotostrana: 

A ještě tu máme něco z kuchyně pořadatelů. 
Předpokládám, že řada z vás se už na družinovkách 

setkala se seznamem disciplín, které se letos na okresním kole můžou objevit a pro 
ty ostatní jsou vypsány tady tak, jak je uvádí web pořadatelů ze Šumperka: 

Takto to vypadalo 
18. června 2005 na 
krajském kole 
Svojsíkova závodu 
v Týně nad Bečvou. 
 
 
Podaří se nám 
postoupit i letos??? 
 
 
Uvidíme 19. 5. 



1. První pomoc 
2. Řešení krizové situace 
3. Vyhledávání potřebných informací 
4. Práce v týmu 
5. Orientace v terénu 
6. Rozdělávání ohně 
7. Pozorování, všímavost, usuzování 
8. Stavba přístřešku 
9. Stavba stanu 
10. Uzly v praxi 
11. Vázané stavby 
 

12. Balení batohu 
13. Vaření jídla 
14. Poznávání přírodnin 
15. Ekologie 
16. Hlavolamy 
17. Práce s počítačem 
18. Logické myšlení 
19. Jízda na kole 
20. Lanové aktivity 
21. Znalost dopravních předpisů 
22. Fyzická zdatnost 

 

  

 

 

Stopař 

Pár postřehů 
...  Na Svojsíkův závod 2007 se za náš oddíl rozhodly bít obě naše „starší“ družiny 

– tedy Medvědi i Káňata. Přihlášky už byly odeslány. Přejme, ať se daří. 

... Náhodou jsem v časopise 198. oddílu z Prahy (www.orongo.cz) našel zmínku 
o nás. Přidávám ji sem, ať potěší každého, komu na našem oddálu záleží:   

 
„Pěkné oddílové stránky a doklad o bohaté oddílové činnosti mají 
například oddíly: www.dvojka.cz nebo www.skauting.cz/shawnee. 
U poslední jmenované doporučuji přečíst oddílový časopis Březová kůra. 
(...) stojí to za to.“ 

... už se pomalu pracuje na velkém letním yksuiapi. Kdo už dosáhlo určitého věku, 
fyzické zdatnosti a především ten, kdo si to zaslouží, se může těšit. 

... O vínekdu 20. – 22. dubna proběhly v Praze oslavy 100. výročí založení 
skautingu pod názvem Šátková metropole. Sjelo se sem několik tisíc skautů a 
skautek z ČR a bohatý program vyvrcholil v sobotu na Staroměstském náměstí 
koncerty a dalšími vystoupeními. Z našeho okolí jsem v Praze potkal například 
skauty ze Štěpánova, Bludova nebo Šumperka a taky herce Tomáše Hanáka, 
který je také skaut a má přezdívku Bobr. 

Stopař 

Pohled na Hraběšice, kde se letos  19. 
května okresní kolo SZ koná. 

http://www.orongo.cz
http://www.dvojka.cz
http://www.skauting.cz/shawnee


Několik poznámek šéfredaktora 
Možná se divíte, že toto číslo je trochu zmatené. Ano, je… Důvody proč to tak bych 
si nejraději nechal pro sebe, protože došlo k několika kumulujícím se komplikacím. 
Proto v tomto čísle budeme skákat v čase… Pokud jste se dočetli sem, pak nejprve 
jste četli Březovou kůru číslo 192., poté jste plynule přešli do čísla 193. a počínaje 
další stranou se opět vrátíte k číslu 192. A díky tomu číslování stránek vůbec 
nesedí… Doufám, že tento zmatek, který vznikl, se vám podaří rozuzlovat a užít si 
tohle 192.-193.-192. dvojčíslo Březové kůry. 
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